

Contributors

Thomas Owen Eisemon is a professor of Educational Psychology and Co-Director of the Centre for Cognitive and Ethnographic Studies at McGill University. He is also attached to the Harvard Institute for International Development and is presently working on a series of studies examining cognitive outcomes of primary schooling in East African and South Asian countries.

Brennan R. Hill was educated at Cambridge University, Catholic University of America and Marquette University where he received his Ph.D. in Religious Studies. He is presently Assistant Professor of Theology and Religious Education at Xavier University in Ohio. His most recent publication, *Key Dimensions of Religious Education*, is published by St. Mary's Press.

Margaret MacLean, an assistant professor in the Faculty of Education at the University of Ottawa, teaches courses in the educational applications of computers, and is Co-ordinator of the Computers in Education Program in Teacher Education (English). Her research interests include school uses of computers and the impact of computers on reading and writing development.

Joe Darwin Palmer, Associate Professor of Applied Linguistics, has been at Concordia University since 1973. A native of Indiana, he completed his doctorate at the University of Michigan. He has been a visiting professor at universities in Bangkok, Mexico City, Senegal, and Cairo. His primary research interest is literacy and English for specific purposes.

Vimla L. Patel is Associate Director of the Centre for Medical Education, an associate professor of medicine and an associate member of the Department of Educational Psychology. She has published extensively on cognitive studies in medicine, particularly in the area of medical reasoning and comprehension. Her recent research applies cognitive methodologies to the study of educational aspects of health care delivery.

David Piper currently teaches courses in special education and psycholinguistics in the department of Educational Psychology at the University of Calgary. He has experience in teaching English as a Second Language both in Britain and Western Canada, and is interested in all aspects of language development and language education. He is currently conducting research on writing development in a multi-ethnic grade 2 class in Calgary.

Susan Plaisance, a native of Kalamazoo, Michigan, received a B.A. in secondary education from Western Michigan University (1965) and her M.Ed. at the University of New Orleans (1983). She has done graduate studies at Nicholls State University, and is currently a doctoral candidate in the English Department at Louisiana State University. Ms. Plaisance has co-authored a book on Louisiana parish governmental seats, with Randall Detro (Nicholls State University).

Paddy Webb comes from Essex, England. She retired from McGill University, Faculty of Education, in 1987. Publications include individual poems that have appeared in numerous literary magazines and periodicals; two books of poetry, *Between Two Fires*, (Delta Canada, 1971), and *Children & Milkweed*, (Priapus Press, England, 1978); a novel, *Rough Passage*, (Quadrant Editions, 1985). A new book of poetry (*Women Listening*) and a second novel (*On The Margins*) are awaiting publication.

Collaborateurs

Thomas Owen Eisemon est professeur de psychopédagogie et co-directeur du Centre d'études cognitives et ethnographiques à l'université McGill. Il est également attaché à l'Institute for International Development de Harvard et travaille actuellement à une série d'études qui porte sur l'examen des résultats cognitifs de la scolarité primaire dans des pays d'Afrique orientale et du Sud-Est Asiatique.

Brennan R. Hill a fait ses études à l'université de Cambridge, à l'université catholique d'Amérique et à l'université Marquette où il a obtenu un doctorat en théologie. Il est actuellement professeur adjoint de théologie et d'éducation religieuse à l'université Xavier. Son ouvrage le plus récent, *Key Dimensions of Religious Education*, est publié aux presses St. Mary's.

Margaret MacLean, professeur adjoint à la faculté des sciences de l'éducation de l'université d'Ottawa, est chargée de cours sur l'informatique éducative et elle est coordinatrice du programme d'informatique éducative dans le cadre de la formation des maîtres (anglais). Ses recherches portent sur l'utilisation des ordinateurs à l'école et sur l'impact des ordinateurs sur la façon dont les enfants apprennent à lire et à écrire.

Joe D. Palmer a mis au point des programmes d'enseignement de l'anglais spécialisé dont il s'est lui-même servi aux Etats-Unis, en Somalie, en Thaïlande, en Egypte, au Japon, au Mexique et au Sénégal. Il est actuellement professeur agrégé de linguistique appliquée au Centre for Teaching English as a Second Language, de l'université Concordia à Montréal.

Vimla L. Patel est Directrice Adjointe du Centre d'éducation médicale, professeur agrégé de médecine et membre adjoint du département de psychopédagogie. Elle a abondamment publié sur les études cognitives en médecine, surtout dans le domaine du raisonnement et de la compréhension médicale. Ses recherches les plus récentes l'ont amenée à appliquer des méthodologies cognitives à l'étude des aspects éducatifs de la présentation des soins de la santé.

David Piper est actuellement chargé de cours d'éducation spéciale et de psycholinguistique au département de psychopédagogie de l'université de Calgary. Il a enseigné l'anglais langue seconde en Grande-Bretagne et dans l'Ouest du Canada et s'intéresse à tous les aspects du développement linguistique et de l'enseignement des langues. Il fait actuellement des recherches sur le développement de l'écriture dans une classe multi-ethnique de deuxième année à Calgary.

Susan Plaisance, originaire de Kalamazoo au Michigan, a obtenu son B.A. en éducation secondaire à la Western Michigan University (1965) et son M.Ed. à l'université de la Nouvelle-Orléans (1983). Elle a fait des études supérieures à la Nicholls State University et est actuellement inscrite en doctorat au programme d'anglais à l'université d'état de la Louisiane. Mme Plaisance est l'auteur avec Randall Detro (Nicholls State University) d'un livre sur les sièges paroissiaux en Louisiane.

Paddy Webb est originaire d'Essex, Angleterre. Elle pris sa retraite de la Faculté des sciences d'éducation de l'université McGill en 1987. Ses publications comprennent des poèmes individuels qui furent publiés dans de nombreuses revues littéraires, et journaux; deux livres de poésies, *Between Two Fires* (Delta Canada, 1971), et *Children & Milkweed* (Priapus Press, England, 1978); un roman *Rough Passage* (Quadrant Editions, 1985). Un nouveau livre de poésies (*Women Listening*) et un second roman (*On The Margins*) sont dans l'attente de publication.